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 Pöytäkirja  
 5.12.2024 VN/32318/2023 
   
   
   

Mineraalistrategiaa valmisteleva ohjausryhmän 10. kokous muistio 
 
 
Aika:  5.12.2024 12-13 
Paikka: Teams 
Kutsutut:  Ohjausryhmän jäsenet ja varajäsenet 
Paikalla:  Tiilikainen Kimmo GTK, puheenjohtaja 

Aikala Lars TEM 
Alkio Jyrki TEM 
Halmeenpää Hanna SLL 
Kiuru Jani Suomen malmijalostus 
Jämsén Jatta UM 
Kinnunen Päivi 
Leväniemi Hanna GTK  
Luukkanen Saija Oulun yliopisto 
Nippala Jaakko MMM 
Pertti Sarala Oulun yliopisto 
Pirkkalainen Riikka Maakuntien liitto 
Rinne Mikael Aalto 
Soimakallio Helena Teknologiateollisuus 
Suomela Pekka Kaivosteollisuus 
Vainio Tuukka BF 
Vilenius Pia Kemianteollisuus 
Vuori Saku Metallintuottajat 
Yliluoma Riikka YM 
 
Sihteeristö: 
Eskola Maria GTK  
Heininen Elina GTK  
Kangaspunta Teo TEM 
Kokko Maarit BF 
Tasa Sari TEM, sihteeri 
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1.  Avaus ja osallistujat 
Puheenjohtaja avasi kokouksen 12:05. Hän kiitti ohjausryhmää ja sihteeristöä paljosta työstä 

ja mukanaolosta aktiivisesti. Keskustelu on ollut hyvähenkistä ja rakentavaa. Todettiin osal-
listujat Teams-kokouksessa ja TEM:n neuvotteluhuoneessa ylläolevan mukaan.  

2. Asialista ja edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 
Asialista hyväksyttiin. Edellisen kokouksen pöytäkirja hyväksyttiin.  

3. Palaute ministerityöryhmästä 
Jyrki Alkio kertoi, että palaute ministerityöryhmästä oli myönteistä. Sisältöön ei esitetty muu-

toksia. Mikäli lausuntokierroksen ja ohjausryhmän jälkeen ei tule merkittäviä muutoksia, stra-

tegiaa ei tarvitse viedä uudelleen ministerityöryhmän käsittelyyn.  

4. Lausuntoyhteenveto 
Sari Tasa kävi läpi lausuntoyhteenvedon. Lausuntoyhteenveto julkaistaan Hankeikkuna-si-

vulla. Puheenjohtaja totesi lausuntopalautteen määrän olleen positiivinen, koska se korostaa 

osallistumista ja merkityksellisyyttä. On tärkeää katsoa kokonaisuutta myös sidosryhmien 

silmin.  

5. Strategiaan tehdyt muutokset palautteen perusteella 
Teo Kangaspunta kävi läpi konkreettisesti strategiaan tehdyt muutokset. Muutoksista merkit-

tävin oli VM:n palaute rahastoista, joka katsottiin perustuslain vastaiseksi ja poistettiin.  

Keskustelu palautteesta: Vakuutuksista keskusteltiin. Metsähallituksen roolia ei ole nostettu 

esiin palautteessa. Jatkuva parantaminen tärkeä lisä. Tällä hetkellä lausunnolla laaja kaivos-

alan standardi. Standardien tarkennuksista sovittiin.  

Ruotsinnoksen sisältöä pyydettiin tarkentamaan, ja tuleeko käännökset kokonaisina? Tulee. 

Vakuusjärjestelmään tulossa YM:ltä lisää palautetta, tarkistetaan muotoilu hankevastaavilta.  

Luonnonsuojelu ei näy sanana, pyydetään lisäämään edes lausuntopalautteeseen.  

Ylikulutus-näkökulma on jo melko hyvin. Puhtaan energian ja vihreän siirtymään liittyvää lau-

seita esitettiin tarkennettavaksi. Toimenpiteisiin sujuvuuden lisäksi myös ympäristöhaittojen 

estäminen kuvaileviin teksteihin. Yhteensovitus elinkeinojen ja maankäytön kanssa.  

Puheenjohtaja totesi, että keskustelussa ei tullut fundamentteja muutoksia. Sihteeristö kat-

soo tarkennukset ja välittää uuden version ohjausryhmälle.  

6. SOVA-lain mukainen vaikutusten arviointi 
Arviointia ei ehditty käsitellä. Se lähetetään ohrylle tarkennetun sähköpostissa.  

7. Strategian hyväksyminen 
Strategiaa ei vielä hyväksytty, vaan sihteeristö tekee tarkennukset ja lähettää sen ohjausryh-

mälle hyväksyttäväksi.  

8. Seuraavat vaiheet 
Uusi versio lähetetään ohjausryhmälle todennäköisesti 5.12 aikana. Samoin liitteet ja tämän 

pöytäkirjan luonnos. Se on strategian lopullinen versio. Jos sihteeristö ei saa maanantaihin 
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9.12.2024 klo 12 mennessä vastustavia viestejä, strategia katsotaan hyväksytyksi. Myös ko-

kouksen pöytäkirja katsotaan hyväksytyksi, jos siihen ei tule vasta-argumentteja maanantai-

hin 9.12.2024 klo 12 mennessä. 
Muut liitteet, eli SOVA-lausunto ja lausuntopalaute eivät ole osa strategiaa.  

9. Viestintäasiat 
Sihteeristö kertoi tulevasta 19.12. julkistus- ja luovutustilaisuudesta, johon kutsutaan paikalle 

median lisäksi ohjausryhmä ja striimikutsu jaetaan laajemmalle osallistujajoukolle alatyöryh-

mien lisäksi. Sidosryhmätilaisuutta suunnitellaan tammikuun lopulle, jossa keskustellaan 

enemmän strategian toteuttamisesta.  

10. Muut asiat 
Muita asioita ei ollut. 

11. Tämän 10. kokouksen pöytäkirjan tarkastus ja hyväksyminen 
Hyväksyntä tehdään sähköpostikokouksena kohdassa 8. esitetyllä tavalla, eli jos siihen ei 

esitetä korjauksia tai muuta vastustusta, katsotaan se hyväksytyksi.  

Tästä erillinen pöytäkirjamerkintä kohta 13, jossa todetaan myös strategian hyväksyntä.   

12. Kokouksen päätös 
Puheenjohtaja päätti kokouksen 13:05.  

13. Sähköpostikokouksessa 5.12-9.12.2024 pöytäkirja hyväksyttiin. Suomen luonnonsuojeluliitto 

jätti strategiaan eriävän mielipiteen 9.12.2024. Lausunto Hankeikkunassa.  

 
Jakelu: Ohjausryhmän jäsenet ja varajäsenet, sihteeristö, Hanke-ikkuna 


